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Aktivity před výjezdem 
Šlo o můj již druhý výjezd v rámci MBD, s procedurou před výjezdem jsem tedy již byl 
obeznámen z dřívějška. Oficiální stránky školy (https://reports.cvut.cz/doku.php/start), s 
případnými doplňujícími otázkami skrz e‐mail, jsou dostatečným zdrojem informací na vše, 
co je třeba vědět. 

Kurzy vyučované na NCKU lze najít na odkazu: http://course‐
query.acad.ncku.edu.tw/qry/index.php?lang=en . Je třeba počítat s tím, že kurzy které 
nakonec skutečně vypíší se mohou lišit (alespoň u mě to tak bylo). 

Seznam všech dokumentů potřebných pro přijetí Vám zašlou e‐mailem po nominaci ze 
strany ČVUT, zrovna tak jako informace o nahrání těchto dokumentů (vyřizuje se on‐line).  
Pamatuji‐li se, jsou třeba tyto dokumenty:  
1.) Vyplněný formulář se základními informacemi (zašlou) 
2.) Dva doporučující dopisy  
3.) Krátká autobiografie  
4.) Zamýšlený studijní plán s krátkým komentářem  
5.) Transcript výsledů z ČVUT v angličtině (dostanete na studijním oddělení)  
6.) Scan pasu 
7.) Potvrzení o studiu na ČVUT v angličtině 
8.) Důkaz dostatečných finančních prostředků (např. výpis z účtu) 

Studoval jsem kurzy vypsané v angličtině. 
Na studijním oddělení fakulty bylo třeba nahlásit výjezd a odevzdat jednu kopii studijního 
plánu v zahraničí. 



Na zahraničním oddělení rektorátu ČVUT bylo rovněž třeba odevzdat studijní plán a tuším 
potvrzení o studiu. 
O vízum bylo třeba zažádat na Taipei Economic and Cultural office in Prague, potřebné 
dokumenty lze najít na jejich webu (https://www.roc‐taiwan.org/cz_cs/post/11.html) 
Využil jsem zdravotního pojištění od ISICu s dlouhodobými výjezdy, vyjde cenově zdaleka 
nejlépe, lze připojistit na rizikové sporty atd. 
Pro Taiwan žádné očkování třeba není. 
 

Cesta tam a zpět 
Letěl jsem s China Airlines za 25 000, ale jistě lze sehnat i levněji. Já měl totiž „open jaw“ 

letenku: Vídeň – Taiwan – půlroční stepover na Taiwanu – Myanmar a zpět Kambodža – 

Taiwan – Vídeň. Je to skvělá možnost, plánujete‐li následné cestování (ale chce to najít 

někoho, kdo tyhle finty umí). 

Po příletu jen zkontrolují vízum, žádné nepříjemnosti nedělali. 

Já cestoval sám, dal jsem si jeden den v Taipei a pak jel autobusem – jede déle jak 

rychlovlak, ale je výrazně levnější. 

 

 

Průběh studia 
Některé předměty, jež jsem chtěl původně zvolit, nebyly v angličtině vypsány. Měnit jsem 
musel zhruba polovinu, je s tím třeba počítat. 

Registrace probíhá on‐line, po prvních dvou týdnech je ještě možnost kurzy změnit, pokud 
z nějakého důvodu nevyhovují. 

Pokud jste vodohospodáři, určitě doporučuji kurz „Applied fluvial geomorphology“ 
s profesorkou Hsiao‐Wen Wang. Je naprosto skvěle veden, zaměřen na praktickou formu 
výuky včetně jednoho víkendového field tripu. Pokud by takto vypadaly všechny předměty na 
universitách, studovat by bylo příjemnější (a přínosnější). 

Všechny mé předměty byly zakončené pouze projektem, neměl jsem žádné zkoušky. V praxi 
to znamenalo, jsem až na pár drobností měl celý semestr pohodu a závěrečné tři týdny 
kvapy, kdy se všechno zvládlo. Způsob výuky připomíná spíš naše cvika, kde se probírá teorie  
i praktické příklady současně. Angličtina učitelů je poměrně fajn a kvalita předmětů není zlá. 
Celkově jsem toho měl na práci daleko méně, než mívám doma.  

Jediné, co jsem musel zakoupit byla učebnice čínštiny. 

Kampus je krásné místo se spoustou zeleně, místy pro sport (např. lezeckou stěnou) a 
hromadou útulných zákoutí. Jediné co mi uvnitř chybělo, byly kavárny. 

Internet v kampusu je, v budovách většinou slušný, venku ne vždy. Počítač se hodí mít 
vlastní, k tisku a kopírování je okolo kampusu hromada míst, takže není problém. 

Pokud o to člověk požádá, dostane svého buddyho. Můj ovšem za moc nestál a viděli jsme se 
jen asi 2x, pak už jsem potřebné věci řešil s jinými taiwanskými kamarády. Celkově není 
organizace, co se týče zahraničních studentů nijak valná. Na druhou stranu je v rámci 
university hromada zájmových kroužků pro všechny studenty a člověk si vybere. Universita 



také poskytuje bezplatně různá poradenství. Já navštěvoval psychologa, mluvil skvělou 
angličtinou, byl strašně fajn a byla to nesmírně příjemná a obohacující zkušenost. 

Byl jsem na mezinárodním oboru se spoustou zahraničních studentů, ve dvou projektech 
jsem tedy byl jen se zahraničními studenty, v jednom pouze s taiwanci a v jednom byl přímo 
požadavek, aby byla skupina smíšená (zahraniční/místní studenti). Myslím, že je to 
obohacující zkušenost, spolupracovat s různými národnostmi. I když místy poměrně náročná.

Praktické otázky pobytu 

Bydlel jsem na kolejích, cenu si bohužel nepamatuji, ale byla rozumná. Pro zahraniční 
studenty jsou v nabídce klasické koleje a Prince dormitory (dražší a vyšší kvalita). Já bydlel na 
normálních a byl jsem spokojen. V pokojích se bydlí po dvou, k dispozici je internet, prádelna, 
místnost s ping‐pongem, kuchyň bohužel ne (tuším, že na těch dražších kolejích je). Určitě 
bych doporučoval zvolit koleje oproti soukromému ubytování, člověk je uprostřed dění (tím 
spíš, že dávají všechny cizince k sobě na jedno‐dvě patra), kdežto lidi co bydleli jinde, byli 
trochu odstrčení. O veškeré proceduře jak zařídit ubytování na kolejích Vás budou včas 
informovat mailem.  

Co se jídla týče, k dispozici je dobrá menza či hromada míst okolo university. Cenou i kvalitou 
jsou srovnatelné, využíval jsem obé. Za jedno jídlo dá člověk cca 25 ‐ 60 kč. 

Místní doprava stojí za prd, autobusem jsem za celou dobu nejel ani jednou. Na pěšky jsou 
vzdálenosti poměrně velké (i ty uvnitř kampusu). Nejlepší možností a taky hojně využívanou, 
je zakoupit kolo. Člověk se na něm dostane všude, v rámci univerzity za 5‐10 minut, nejdál 
jsem pravidelně jezdíval na pláž, cca 40 min. Okolo univerzity je hromada míst, kde jdou 
zakoupit, jak nové tak second‐hand. Trochu problém je sehnat dostatečně velké kolo. Vyplatí 
se to neuspěchat, dobře prozkoumat všechny možnosti a nešetřit, je to opravdu každodenní 
záležitost. Cena cca 700 – 2100 kč, po semestru jde zase prodat zhruba za polovinu ceny. Já 
měl kolo za 2100 kč bez převodů (v Tainanu není třeba) a zbožňoval jsem jej. Alternativní 
možností je skútr, buď koupit, nebo zapůjčit. V takovém případě nezapomeňte v ČR vyřídit 
mezinárodní řidičák! (to udělejte tak jako tak, na cestování je to dobrá možnost). 

Po příjezdu ze třeba oběhat spoustu papírů na universitě, je to otravné, ale zvládnutelné. 
Taiwanské autority krom víza nic nechtějí. 

Lékařské vyšetření je potřeba na začátku semestru, lze však také dovézt z ČR. To bych určitě 
doporučoval, neb na místě musíte platit (i když to není mnoho). 
Pracovat dle mého názoru bez čínštiny nelze. Jedinou možností je učit angličtinu, někteří full‐
time kamarádi to dělali. Ale řekl bych, že to nejde na visitor visa, jež s největší 
pravděpodobností budete mít. 

Sportovních možností nabízí universita spoustu, zrovna tak hromadu studentských organizací 
všemožného zaměření. Někdy z počátku je akce, kde se všechny tyto organizace prezentují, 
určitě doporučuji tam zajít, člověk si vybere. Jinak kulturně jsem v Tainanu docela strádal, 
moc galerií či koncertů tam není (na to že to je dvoumilionové město, v mnoha aspektech 
připomíná vesnici). Hodně často jsme mířili na pláž, je to příjemné místo . Výlety určitě 
doporučuji všemi směry (hlavně východní pobřeží a ostrovy okolo). Je to krásný ostrov a 
poměrně malý, takže za semestr člověk zvládne téměř vše, když se snaží. Finančně vše 
vychází rozumně. Dá se i poměrně dobře stopovat ;). 



Finance 

Jako zdroj financí jsem využil stipendium od ČVUT a doplnil ho vlastními úsporami. Taiwan je 
o trochu levnější než ČR, ale když chce člověk cestovat a pobyt si trochu užít, stipendium 
samotné nestačí. Stipendium je vypláceno jednorázově. Peníze jsem vybíral z bankomatu, 
v kampusu jsou bankomaty s poměrně rozumným poplatkem (v 7/11 je to drahé). V ČR 
doporučuji zřízení účtu u Equa bank, výběr z bankomatu v zahraničí stojí 9 kč. 

Uznání zahraničního studia domácí školou 

Získal jsem 20 kreditů, všechny z povinných předmětů. Počítám s uznáním všech. 

Důležitá je dobrá domluva se studijním proděkanem. 

Hodnocení pobytu, rady a doporučení 

Z odborného hlediska je určitě výhodou vidět předměty z trochu jiné perspektivy. To co jsem 
v zahraničí studoval, se lišilo od předmětů, za které to mám uznáno. Nicméně co člověk 
zmešká, se dá vždy doučit a není na škodu rozšířit si rozhled. Hlavní přínos zahraničních stáží 
ovšem vidím v osobnostním rozvoji, který je naprosto nedocenitelný. Člověk si rozšíří 
jazykovou vybavenost, spolupracuje a kamarádí se s příslušníky různých národností, čímž si 
obohatí svůj rozhled a smýšlení. Žít v zahraničí, taky znamená značné osamostatnění a 
prověření si svých schopností. 

Informace na webových stránkách rektorátu jsou užitečné. Informace od NCKU jsou někdy 
trochu zmatené, nicméně se snaží a vždy rádi poradí, pomůžou (1‐) 

Na další pobyt jsem vyjel hned v následujícím semestru, zprávu píši z Peru. Kdybych mohl, 
jedu i v tom následujícím, ale už jsem byl třikrát, tak asi další možnost nebude. 

Nejvíc jsem na celé zkušenosti ocenil rozvoj mé osoby a v širším smyslu lepší nalezení sebe 
samého. 

 


